
 
敬啟者 :  
 

香港綠色建築議會  
「綠色空間 由我創造」學生比賽  2022-2023 比賽邀請函   

 
香港綠色建築議會現致函誠邀全港學生參加由本議會主辦的「綠色空間 由我創造」

學生比賽2022-2023。  
 
香港綠色建築議會（HKGBC）於  2009 年創立，為非牟利及會員制機構，旨在為香

港締造更綠色的建築環境，從而保護地球，造福香港市民。創會會員包括建造業議會

（CIC）、商界環保協會（BEC）、建築環保評估協會（BSL）及環保建築專業議會

（PGBC）。為引領市場轉化，議會致力向政府倡議綠色環境政策，並為各界引入綠色建

築作業方式和訂立業界有關設計、建造與管理的專業標準，同時向市民推廣綠色生活。  
 

本議會致力提升公眾對綠色建築的認識和關注，於 2011 年創辦了「綠色空間 由我

創造」學生比賽（原名:  「綠色空間 由我創造」綠色建築全港學生比賽），一直得到學界

的熱烈支持。議會將於 2022-2023 年度舉辦第九屆比賽，希望把綠色建築的知識灌輸給

年輕一代，培育他們成為推動環保建築的先鋒。   
 

是次比賽的主題為「邁向碳中和—淨零建築環境」，鼓勵學生以創新意念，設計出達

致淨零碳排放的建築及其社區周邊環境，實現社會步向碳中和的最終目標。大會接受不同

形式的參賽作品。此外，本議會將會為參與學生舉辦綠色建築之旅暨工作坊，豐富學生對

綠色建築的認識。  

 

比賽截止報名日期為2022年12月31日下午6時。有興趣參加比賽的學校，請於截止

日期前於大會網頁（http://competition.hkgbc.org.hk/tc/about_competition_registration.php）進

行網上報名，成功報名人士將收到大會發出附有參賽編號的電郵，確認參賽資格。比賽名額有

限，先到先得，請從速報名。報名後，參賽作品必須於2023年3月31日下午6時前遞交。 
 
有關比賽詳情，請瀏覽大會網頁（www.hkgbc.org.hk/studentcompetit ion）。如

有任何查詢，請致電香港綠色建築議會秘書處（電話︰3994 8835）。  
 

敬希 各同學踴躍參加。  
 

耑函奉達，敬候賜覆。  
 

香港綠色建築議會謹啟  
二零二二年十一月二十三日  

http://competition.hkgbc.org.hk/tc/about_competition_registration.php
http://www.hkgbc.org.hk/studentcompetition
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23 November 2022 
 

By email 
 

Dear ALL, 
 
Invitation to the HKGBC “My Green Space” Student Competition 2022-2023 
 
The Hong Kong Green Building Council (HKGBC) cordially invites all students in Hong Kong to 
participate in the “My Green Space” Student Competition 2022-2023. 
 
The Hong Kong Green Building Council Limited (HKGBC) is a non-profit, member-led organisation 
established in 2009 with the vision to help save the planet and improve the wellbeing of the people 
of Hong Kong by transforming the city into a greener built environment. The Founding Members 
of HKGBC include the Construction Industry Council (CIC), the Business Environment Council 
(BEC), the BEAM Society Limited (BSL) and the Professional Green Building Council (PGBC). Its 
mission is to lead market transformation by advocating green policies to the Government; 
introducing green building practices to all stakeholders; setting design, construction and 
management standards for the building profession; and promoting green living to the people of 
Hong Kong. 
 
The HKGBC strives to enhance public understanding and awareness of green buildings and has 
established the “My Green Space” Student Competition (Previous Name: “My Green Space” 
Green Building Competition for Schools) since 2011. The Competition has received overwhelming 
responses from schools in the past years. HKGBC will launch the 9th Competition in 2022-2023 to 
educate the younger generation about green building knowledge, and nurture them to be green 
building pioneers. 
 
The Competition theme for this year is “Striving towards Carbon Neutrality – Net Zero Built 
Environment”. Students are encouraged to inject innovative ideas to design building(s) and its 
neighbouring environment that generates net zero carbon emissions, paving ways for the city to 
achieve the goal of carbon neutrality. A wide range of entry formats are accepted. In addition, the 
HKGBC will arrange Green Building Tours cum Workshops for the participating students to 
enhance their understanding of green buildings. 
 
The registration deadline for the Competition is 6:00pm, 31 December 2022. Interested schools 
are required to register online before the deadline at:  
http://competition.hkgbc.org.hk/en/about_competition_registration.php 
 
Applicants will receive a confirmation email with an Entry Number upon successful registration. 
Registration is on a first-come-first-served basis. Limited places are available, please register now. 
After registration, the entry must be submitted on or before 6:00pm, 31 March 2023. 
 
For further details on the Competition, please visit www.hkgbc.org.hk/studentcompetition. For 
enquiries, please contact the HKGBC Secretariat at 3994 8835. 
 
We look forward to your participation in this meaningful Competition. Thank you. 
 
Yours faithfully, 
Hong Kong Green Building Council 

http://competition.hkgbc.org.hk/en/about_competition_registration.php
http://www.hkgbc.org.hk/studentcompetition

